

N A T O ————  ———— O T A N

SERVICE DE PRESSE

PRESS SERVICE

NATO/OTAN, 1110 Brussels/Bruxelles • Tel.: 728 41 11 - Telex: 25-599
Telefax/Télécopieurs: 728 50 57 - 728 50 58

PRESS RELEASE (92)4

17 January 1992

SOVIET ECONOMIC PERFORMANCE IN 1991
A WEAK FOUNDATION FOR A NEW POLITICAL BEGINNING

NATO ECONOMIC COMMITTEE REPORT

The NATO Economic Committee has issued its second annual report, covering developments in 1991 and providing a very preliminary look at prospects for the future.

The report emphasizes specific security-related affairs, with extensive coverage of defence spending and conversion of defence industry. Statistical data used, partially from Soviet sources, is supplemented by NATO estimates. In spite of the great political turmoil throughout the year, there was considerable evidence that economic interdependencies and various links among the former republics were surprisingly cohesive elements.

COMMUNIQUE DE PRESSE (92)4

17 janvier 1992

L'ETAT DE L'ECONOMIE SOVIETIQUE EN 1991
DES BASES FRAGILES POUR UN NOUVEAU DEPART POLITIQUE

RAPPORT DU COMITE ECONOMIQUE DE L'OTAN

Le Comité économique de l'OTAN a diffusé son deuxième rapport annuel, qui porte sur l'évolution de la situation en 1991 et donne un aperçu très préliminaire des perspectives d'avenir.

Ce document insiste sur certaines questions liées à la sécurité et évoque en détail les dépenses de défense et la conversion de l'industrie de la défense. Les données statistiques utilisées, qui proviennent en partie de sources soviétiques, sont complétées par des estimations de l'OTAN. Malgré les bouleversements politiques intervenus tout au long de l'année, de nombreux faits ont montré que les interdépendances économiques et les divers liens entre les anciennes républiques constituaient des facteurs de cohésion étonnamment puissants.